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 Christer Sjödin Komvux 
  
 
Underskrifter: Sekreterare: ............................................................ §§ 6-11 
        Guniris Jonasson 
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        Maria Wennberg (C) 
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         John Åberg (S) 
 
Bevis om justering 
 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla 
www.solleftea.se 
 

Myndighet:  Kommunstyrelsens utskott för Unga och Lärande 
 

Sammanträdesdatum: 2020-03-19 
 

Anslaget: sätts upp 2020-        tas ner 2020- 
  

Förvaringsplats för protokollet: Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
 
Underskrift:   ..................................................................  
  Guniris Jonasson  
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Reserva- 
tion 

 
Omröstning 

 
Anteckningar 

  
§ 

 
§ 

 

  
§ 

 
§ 

 
Ja 

 
Nej 

 
Ja 

 
Nej 

 

          

Ordinarie           

Maria Wennberg (C) x        Ordförande 

Sebastian Nygren (V) x        Vice ordförande 

Jörgen Åslund (VI) x         

John Åberg (S) x         

Tommy Svensson (S) -         

 
Ersättare   

       

Anton Ångman (C) x         

Amanda Häggkvist (VI) x x       Ersätter  
Tommy Svensson (S) 

Marie Hansson (V) x         

Stina Holmberg  (S) x        Deltar del av tiden 

Sven-Olov Gradin (M) -         
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§ 6 
 
Informationer 
 
Utskottet för Unga och lärande tackar för informationerna.  
 
 
Gymnasiets ekonomi 
Anders Strindlund presenterar en genomlysning av gymnasiets ekonomi 2011-2020. 
En liknande genomlysning av grundskolans ekonomi kommer att göras vid ett senare 
tillfälle. Diskussion i ämnet tas upp på nästa möte. 
 
Reveljens verksamhet 
Maria Modin och Christer Sjödin ger en kort presentation av Reveljens historik och 
nuvarande verksamhet. 
 
Uppföljning av verkan av nya gymnasielagen 
Anders Åkerman berättar vilka konsekvenser den nya gymnasielagen medfört för 
Sollefteå gymnasium.  
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§ 7        
    
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning februari 2020 
 
Utskottet för Unga och lärande tar del av redovisningen av ekonomi- och verksamhets-
uppföljningar per 2020-02-29 

 
 

Ärendebeskrivning  
Kommunens verksamheter ska varje månad redovisa ekonomi- och verksamhetsuppföljning. 
 
Till utskottet För unga och lärande redovisas f.n. två separata ekonomi- och verksam-
hetsuppföljningar: 

a) Pedagogisk omsorg/förskola/fritidshem/grundskola 
b) Gymnasie- och särskola 

 
Förvaltningens bedömning 
Enligt kommunens fastställda styrdokument är de ekonomiska resurserna överordnade 
verksamheternas mål. Vid negativt resultat eller vid negativ årsprognos, ska verksam-
heterna ta fram åtgärder som gör att budgeten är i balans vid budgetårets slut.  
 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2020-02-29 För- och grundskola 
Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2020-02-29 Gymnasie- och särskola. 
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§   8      Dnr: KS 233/2019 
 
Återremiss medborgarförslag - Fortsätt med ridning som 
specialidrott på gymnasiet. 
  
Beslut 
Utskottet för Unga och lärande föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta:  
  

- att det beslut som fattats av rektor Monika Karlström vid Sollefteå gymnasium 
som innebär att inte erbjuda ridning för nya elever fr.o.m. höstterminen 2019 
fastställs och att medborgarförslaget avslås. 

 
 
Ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag har lämnats in där man önskar att Sollefteå kommun skall fatta 
beslut om att det fortsättningsvis ska vara möjligt att studera specialidrott Ridning vid 
Sollefteå gymnasium. 
 
Förvaltningens bedömning 
Enligt 4 kap. 7 § i Gymnasieförordningen har huvudmannen för en gymnasieskola att 
besluta om vilka kurser som ska erbjudas som individuellt val. I Sollefteå kommun är 
detta beslut delegerat till gymnasieskolans rektor. 
 
Ambitionen hos rektor är att erbjuda kursen specialidrott inom ramen för elevens indivi-
duella val. Detta skall liksom allt annat bedrivas inom de ekonomiska förutsättningarna. 
Det har inneburit att kursen erbjuds för de individuella idrotterna längdskidåkning och 
skidskytte samt för lagsporterna ishockey och fotboll. Kursen specialidrott har även tidi-
gare erbjudits för andra idrotter, bland annat friidrott och ridning. Med undantag för 
“ridning” så undervisas, eller undervisade, ämnet av lärare vid gymnasieskolan. Så har 
inte fallet varit när det gäller “Ridning”. 
 
Beslutet att inte längre erbjuda ridning inom ramen för elevens individuella val bottnar 
framförallt i ekonomi. Under perioden vt-18 t.o.m. vt-19, alltså under 3 terminer, hade vi 
två elever som hade Specialidrott ridning som individuellt val. Kostnaden för detta 
landade på 419 000 kr exkl. moms eller ca 70 000 per elev och termin. Mot bakgrund av 
att Sollefteå kommun befinner sig i ett bekymmersamt ekonomiskt läge har skol-
ledningen vid Sollefteå gymnasium skolledning gjort bedömningen att kostnaden inte är 
försvarbar och därmed beslutat att inte längre erbjuda specialidrott ridning som indivi-
duellt val för några nya elever fr.o.m. läsåret 2019/2020.   
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Återremiss 
Vid återremiss begärdes svar på följande två frågeställningar;  
1. Hur många elever har blivit nekade specialidrott ridning?  
2. Hur har valet marknadsförts när det varit möjligt att söka? 
 
1. Vid samtal med Sollefteå gymnasiums skolledning framkommer att en eller 
möjligen två elever nekats ridning som individuellt val- 
2. Ridning har inte marknadsförts av skolan. 
 
Övrigt 
Inom ramen för individuellt val har eleverna möjlighet att söka bland annat dans, 
fotboll eller ishockey. I dagsläget är det totalt sett 63 elever som valt dessa alter-
nativ. Av dessa 63 elever är 21 flickor. Fördelningen ser ut som följer: 
 
Dans 20 elever 17 flickor 
Fotboll 29 elever   4 flickor 
Ishockey 14 elever   0 flickor 
 
Idag finns 683 elever vid Sollefteå gymnasium varav 277 är kvinnor. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att det beslut som fattats av rektor Monika Karlström vid Sollefteå gymnasium som 
innebär att inte erbjuda ridning för nya elever fr.o.m. höstterminen 2019 fastställs. 

Ärendets tidigare behandling 
Utskottet för Unga och lärande 2019-10-17 § 58 
Kommunstyrelsen 2019-11-05 § 239 
Kommunfullmäktige 2019-11-25 §152 
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Unga och lärande 2020-03-19 
Kommunstyrelsen 2020-04-07 
Kommunfullmäktige 2020-04-27 
  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman  – KS 233/2019-8 
Medborgarförslag, Sara Gullefors – KS 233/2019-1  
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§  9       Dnr: KS 234/2019 
 
Återremiss medborgarförslag - Fortsätt med specialidrott rid-
ning 2019-2020 och framåt 
  
Beslut 
Utskottet för Unga och lärande föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta:  
  

- att det beslut som fattats av rektor Monika Karlström vid Sollefteå gymnasium 
som innebär att inte erbjuda ridning för nya elever fr.o.m. höstterminen 2019 
fastställs och att medborgarförslaget avslås. 

 
 
Ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag har lämnats in där man önskar att Sollefteå kommun skall fatta 
beslut om att det fortsättningsvis ska vara möjligt att studera specialidrott Ridning vid 
Sollefteå gymnasium. 
 
Förvaltningens bedömning 
Enligt 4 kap. 7 § i Gymnasieförordningen har huvudmannen för en gymnasieskola att 
besluta om vilka kurser som ska erbjudas som individuellt val. I Sollefteå kommun är 
detta beslut delegerat till gymnasieskolans rektor. 
 
Ambitionen hos rektor är att erbjuda kursen specialidrott inom ramen för elevens indivi-
duella val. Detta skall liksom allt annat bedrivas inom de ekonomiska förutsättningarna. 
Det har inneburit att kursen erbjuds för de individuella idrotterna längdskidåkning och 
skidskytte samt för lagsporterna ishockey och fotboll. Kursen specialidrott har även tidi-
gare erbjudits för andra idrotter, bland annat friidrott och ridning. Med undantag för 
“ridning” så undervisas, eller undervisade, ämnet av lärare vid gymnasieskolan. Så har 
inte fallet varit när det gäller “Ridning”. 
 
Beslutet att inte längre erbjuda ridning inom ramen för elevens individuella val bottnar 
framförallt i ekonomi. Under perioden vt-18 t.o.m. vt-19, alltså under 3 terminer, hade vi 
två elever som hade Specialidrott ridning som individuellt val. Kostnaden för detta 
landade på 419 000 kr exkl. moms eller ca 70 000 per elev och termin. Mot bakgrund av 
att Sollefteå kommun befinner sig i ett bekymmersamt ekonomiskt läge har skolled-
ningen vid Sollefteå gymnasium skolledning gjort bedömningen att kostnaden inte är 
försvarbar och därmed beslutat att inte längre erbjuda specialidrott ridning som indivi-
duellt val för några nya elever fr.o.m. läsåret 2019/2020.   
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Återremiss 
Vid återremiss begärdes svar på följande två frågeställningar;  
1. Hur många elever har blivit nekade specialidrott ridning?  
2. Hur har valet marknadsförts när det varit möjligt att söka? 
 
1. Vid samtal med Sollefteå gymnasiums skolledning framkommer att en eller 
möjligen två elever nekats ridning som individuellt val- 
2. Ridning har inte marknadsförts av skolan. 
 
Övrigt 
Inom ramen för individuellt val har eleverna möjlighet att söka bland annat dans, 
fotboll eller ishockey. I dagsläget är det totalt sett 63 elever som valt dessa alter-
nativ. Av dessa 63 elever är 21 flickor. Fördelningen ser ut som följer: 
 
Dans 20 elever 17 flickor 
Fotboll 29 elever   4 flickor 
Ishockey 14 elever   0 flickor 
 
Idag finns 683 elever vid Sollefteå gymnasium varav 277 är kvinnor. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att det beslut som fattats av rektor Monika Karlström vid Sollefteå gymnasium som 
innebär att inte erbjuda ridning för nya elever fr.o.m. höstterminen 2019 fastställs. 

Ärendets tidigare behandling 
Utskottet för Unga och lärande 2019-10-17 § 59 
Kommunstyrelsen 2019-11-05 § 240 
Kommunfullmäktige 2019-11-25 §153 
 
Beslutsplanering 
Utskottet för Unga och lärande 2020-03-19 
Kommunstyrelsen 2020-04-07 
Kommunfullmäktige 2020-04-27 
  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman  – KS 234/2019-9 
Medborgarförslag, Sara Gullefors – KS 234/2019-1  
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§ 10     Dnr: 84/2020 
 
Regional garanti för Naturbruksprogrammet – inriktning skog 
 
Beslut 
Utskottet för Unga och lärande föreslår 
Kommunstyrelsen besluta: 
 

- att ansöka om regional garanti för Naturbruksprogrammet, inriktning skog, vid 
Sollefteå gymnasium 

 
Ärendebeskrivning 
Samtliga sju kommuner Samverkansavtal för kommunala gymnasieskolor i 
Västernorrlands län. 
 
Kommuner i samverkansområdet vilka bedriver utbildning som kan bedömas vara 
strategiskt viktiga för regionen har, enligt tillägg till Samverkansavtal för kommunala 
gymnasieskolor i Västernorrlands län, möjlighet att ansöka om regional garanti. 
Ansökan ska vara skolpresidiet tillhanda den första april året innan utbildningen 
påbörjas. 
 
Sollefteå kommun lämnade i april månad 2019 in en ansökan om regional garanti för 
Naturbruksprogrammet, inriktning skog med start höstterminen 2020. 
Samtliga sex samverkanskommuner, biföll ansökan. 
För att garantin ska träda i kraft ska minst åtta elever, per 15 februari 2021, ha sökt 
programmet i första hand. 
Den regionala garantin gäller för 14 elever i årskurs 1, hösten 2021. 
Detta innebär att den regionala garantin, som mest, ska täcka kostnader för sex elever i 
årskurs 1. Kostnaderna fördelas utifrån respektive kommuns folkmängd. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har förberett en ansökan för hösten 2021 utifrån gällande avtal. Om 
regional garanti ska åberopas för hösten 2021 har Sollefteå kommun som 
utbildarkommun att redogöra för en prognos avseende programmets beläggning vid 
skolpresidiekonferensen i april/maj 2021. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om Regional garanti för Naturbrukspro-
grammet, inriktning skog, vid Sollefteå gymnasium 
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Beslutsplanering 
Utskottet för Unga och lärande 2020-03-19 
Kommunstyrelsen 2020-04-07 
 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Anders Åkerman– KS 29/2019-5 
Ansökan om regional garanti hösten 2021 – KS 29/2020-1 
Avtal om regional garanti 
Samverkansavtal för kommunala gymnasieskolor i Västernorrlands län 
Uttalande från skogsnäringens ledamöter i NBSKO programråd – KS 84/2020-2 
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§ 11    Dnr:   
    
Skolpliktsbevakning februari 2020 
 
Beslut 
Utskottet godkänner redogörelsen per februari månad 2020, i enlighet med gällande 
rutin för det systematiska kvalitetsarbetet. 
 
Ärendebeskrivning 
Nästan alla barn, bosatta i Sverige har skolplikt. Undantagen finns reglerade i 
Skollagens 29 kapitel 2§. 
Skolplikten motsvaras av en rätt till utbildning och kan fullgöras i en skola med 
offentlig huvudman eller i en skola med enskild huvudman. Om eleven inte 
fullgör sin skolplikt hos en enskild huvudman ska hemkommunen informeras. 
Skolplikten kan fullgöras i någon av de obligatoriska skolformerna; grundskola, 
grundsärskola, specialskola eller sameskola. 
Den grundläggande utbildningen som alla skolpliktiga elever har rätt till ska vara 
kostnadsfri. 
 
Ansvaret för att eleven fullgör sin skolplikt vilar på flera parter: 
Skolhuvudmannen ska tillse att eleverna i de obligatoriska skolformerna fullgör 
sin skolgång. 
Vårdnadshavare till ett skolpliktigt barn har att tillse att barnet fullgör sin 
skolplikt. Om en skolpliktig elev inte fullgör sin skolgång och detta beror på att 
elevens vårdnadshavare inte gjort vad denne är skyldig till att göra för att så ska 
ske, får hemkommunen förelägga elevens vårdnadshavare att fullgöra sina 
skyldigheter. 
Ett föreläggande får förenas med vite. 
Från och med oktober 2015 gäller redovisning även för anmäld hög frånvaro där rektor 
beslutat om insatser för ökad närvaro. 
 
Från läsårsstart 2018/2019 är förskoleklass obligatorisk. Skolplikten inträder höst-
terminen 
det kalenderår barnet fyller sex år. Förskoleklass ingår därmed i skolpliktsbevakningen 
från och med höstterminsstart 2018.  
 
Förvaltningens bedömning 
Under februari månad har trettioåtta elever frånvaro i sådan omfattning att rektor 
beslutat om insatser. Av de trettioåtta eleverna har trettiotvå elever anmäld frånvaro, tre 
elever har oanmäld frånvaro och tre elever har både oanmäld och anmäld frånvaro. 
Sex elever med tidigare med hög frånvaro har nu närvaro i sådan omfattning, och över 
tid, att rektor enbart följer närvaron. Inga andra insatser görs. 
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Frånvaron kartläggs och utreds.  
Fyra orosanmälningar till socialtjänsten har gjorts under perioden. 
 
Förvaltningen konstaterar att rektorerna beslutat om stödinsatser utifrån den enskilde 
elevens behov, att resultatet följs upp och att det fattas beslut om nya insatser om så 
krävs. Det är mycket tydligt att elevhälsoarbetet gällande problematisk skolfrånvaro sker 
systematiskt och att rektor beslutar om såväl interna som externa insatser. 
Interna insatser är, förutom anpassningar och särskilt stöd i undervisningen, även 
kurator, skolhälsovård och skolpsykolog. Internt stöd kan även i synnerliga fall, utifrån 
rektors utredning och beslut, vara hemundervisning.  
 
De externa insatserna är vanligtvis samarbete med Barn- och ungdomspsykiatrin (BUP), 
Habiliteringen, Primärvården och Socialtjänsten alternativt Öppenvården. 
 
Lagrum 
Skollagen (2010:800), 29 kap 7§ samt 7 kap §§20-23. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 39/2020  
Bilaga till förvaltningsyttrande – KS 39/2020  
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